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Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og 
indkaldelse af stedfortræderen for folketings- 
medlem Poul Nielson (S). 

Formanden: 
Medlem af Folketinget Poul Nielson har søgt 
om orlov fra den 15. april på grund af midler- 
tidig udsendelse i offentligt hverv. 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte det 
som vedtaget, at der meddeles orlov som an- 
søgt, og at stedfortræderen indkaldes som mid- 
lertidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Indstilling fra Udvalget til Valgs Prøvelse. 

Formanden: 
Fra Udvalget til Valgs Prøvelse har jeg modta- 
get indstilling om, at 1. stedfortræder for Social- 
demokratiet i Vejle Amtskreds, stud.scient.pol. 
Sandy Brinck, godkendes som midlertidigt 
medlem fra og med den 15. april 1999 i anled- 
ning af Poul Nielsons orlov. 

Indstillingen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling vedtoges 
enstemmigt med 107 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 104: 
Forslag til lov om grænseoverskridende 
pengeoverførsler. 
Af økonomiministeren (Marianne Jelved). 
(Fremsat 25/11 98. Første behandling 3/12 98. 
Betænkning 18/3 99. Anden behandling 6/4 99. 
Tillægsbetænkning 9/4 99). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 110 
stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til stats- 
ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 93: 
Forslag til folketingsbeslutning om Danmarks 
tilslutning til oprettelsen af et fælles dansk- 
tysk-polsk korps, Multinational Corps 
Northeast. 
Af forsvarsministeren (Hans Hækkerup). 
(Fremsat 25/2 99. Første behandling 19/3 99. 
Betænkning 8/4 99). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget vedtoges med 99 stemmer (S, V, KF, 
DF, CD, RV, FP, KRF og (ved en fejlafstemning) 
Holger Graversen (S)) mod 12 (SF og EL). 

Formanden: 
Forsvarsministeren vil få meddelelse om denne 
beslutning. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Anden behandling af lovforslag nr. L 150: 
Forslag til lov om ændring af lov om værdipa- 
pirhandel m.v. (Regelforenkling, overtagelse- 
stilbud, tavshedspligt og partsbegreb, kon- 
ceminteme transaktioner, præcisering af 
Finanstilsynets adgang til at indhente op- 
lysninger). 
Af økonomiministeren (Marianne Jelved). 
(Fremsat 17/12 98. Første behandling 14/1 99. 
Betænkning 8/4 99). 

Der var stillet 10 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1-10 vedtoges uden af- 
stemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- I 
ling. 

Formanden: 
, Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 

behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
6) Forespørgsel nr. F 27: 
Forespøtgsel til erhvervsministeren: 
»Er det regeringens opfattelse, at danske rede- 
re har levet op til intentioneme i loven om 
Dansk Internationalt Skibsregister (DIS), hvor 
det ikke mindst fra rederside blev fremført, at 
de med DIS ville sikre danske søfolk om bord 
på danske skibe, og hvad agter regeringen at 
gøre for at sikre dansk søfarts fremtid, især 
hvad angår uddannelse af nye søfarende og 
sikring af danske arbejdspladser i handelsflå- 
den?« 
Af Ole Sohn (SF) og Jes Lunde (SF). 
(Forespørgslen anmeldt 15/1 99. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 21/1 99). 

Begrundelse 

Ole Sohn (SF): 
Rederierhvervet bidrager med et væsentligt 
milliardbeløb til Danmarks valutaindtjening, ja, 
faktisk er det et af vores betydende erhverv. 
Det er godt, og det skal vi værne om. 

Hovedårsagen hertil er naturligvis, at vi er 
dygtige redere og dygtige søfolk, men også at 
samfundet bidrager til erhvervets position og 
gør det løbende, bl.a. med et årligt løntilskud 
på ca. 500 mio. kr., hvilket er en følge af den 
gældende lov om Dansk Internationalt Skibsre- 
gister. Samfundet bidrager ligeledes med nye 
søfartsuddannelser og tilskud til praktik- 
pladser. 

Støtten til rederierhvervet ydes, fordi erhver- 
vet spiller den væsentlige rolle for samfundet, 
fordi erhvervet agerer på et vanskeligt globalt 
marked, og fordi samfundet gerne vil sikre de 
stolte traditioner med højt kvalificerede danske 
søfolk. Det er jo netop denne gensidige forstå- 
else mellem samfundet og erhvervet, der førte 
til den såkaldte DIS-lov. 

I forbindelse med DIS-loven blev der også 
lavet en såkaldt gentleman agreement, hvor re- 
derne som modydelse for DIS-lovens favorable 
vilkår skulle sikre dansk beskæftigelse ombord 
på skibene. Derfor finder SF det rimeligt, at 
Folketinget løbende vurderer, om lovgivningen 
virker efter hensigten, eller om der er behov for 
justeringer. 

Ser vi på situationen i dag 9 år efter DIS- 
lovens vedtagelse, ja, da viser det sig, at antallet 
af danske søfolk òmbord på skibene er faldet 
drastisk, og at antallet af elever på søfarts- 


